
      Protokół Nr XXXVII/09
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 30 kwietnia 2009 roku

Otwarcie obrad – godz. 1506

Zamknięcie obrad – godz. 1906

Ad. 1
Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych, sołtysów i przybyłych gości.

Ad. 2
Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności radnych oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radną Stefanie Radomińską. 

Ad. 4
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej 
z dnia 31 marca 2009 roku, z którym radni mogli zapoznać się wcześniej gdyż był 
wyłożony w Biurze Rady do wglądu. Przewodniczący zaproponował jego przyjęcie 
bez odczytywania.
Nie  wniesiono  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  RM  i  przystąpiono  do 
głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 14 radnych:   za –  14  przeciw – 0,   wstrzymało się – 0.

Ad. 5
 Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  są  uwagi  i  propozycje  do  proponowanego 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).

Burmistrz wniósł o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad DRUK NR 7 w 
sprawie  wniesienia  wkładu  niepieniężnego  (aportu)  do  spółki  z  ograniczoną 
odpowiedzialnością  Dolnośląskie  Centrum  Pielęgnacji,  Terapii,  Rehabilitacji  i 
Edukacji  „Teraz Życie”.  Burmistrz wyjaśnił,  że chodzi  o przekazanie dokumentacji 
adaptacyjnej  byłego  szpitala   radkowskiego  co  będzie  ostatnim  dokumentem  do 
rozpoczęcia prac. 
Przystąpiono  do  głosowania  nad  proponowanym  porządkiem  obrad  z 
uwzględnieniem wniosku zgłoszonego przez Burmistrza. 
Głosowało 14 radnych:  za –14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad.6
Informacja na temat sytuacji  na rynku pracy i  stanu bezrobocia w gminie w 
odniesieniu do Powiatu Kłodzkiego.



Pan Krzysztof Bolisęga – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kłodzku – złożył 
informację  na  temat  sytuacji  na  rynku  pracy  i  bezrobocia  w  gminie  Radków  w 
odniesieniu do Powiatu Kłodzkiego (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący RM - zapytał czy są pytania do Pana K. Bolisęgi.

B. Siemczonek – zapytała, dlaczego została podpisana tylko jedna umowa w gminie 
Radków na rozpoczęcie działalności, doposażenie pracodawców. Z czego to wynika 
czy  było  małe  czy  aż  tak  duże  zainteresowanie,  że  trzeba  było  reglamentować 
środki.

K. Bolisęga – wyjaśnił,  że informacja jest częściowa i dotyczy zawartych umów w 
ramach funduszu pracy a nie  zostały przekazane informacje dotyczące programu 
EFS  gdzie  była  duża  grupa  osób  z  Radkowa.  W  roku  ubiegłym  umowy  były 
podpisywane do ostatniego dnia grudnia na rozpoczęcie działalności gdzie nie było 
problemu  z  podpisaniem  kompletnych  wniosków,  z  terenu  Radkowa  było  ich 
kilkanaście.

J. Gorczycki – zapytał, co znaczy, że 353 osoby nie potwierdziły gotowości do pracy. 

K. Bolisęga – wyjaśnił, że 353 osoby nie zgłosiły się na wezwanie w sprawie pracy, 
Urząd Pracy wzywa takie osoby, aby przedłożyć im propozycje w sprawie szkoleń, 
spotkań  z  doradcą  zawodowym  oraz  w  sprawie  pracy.  Osoby,  które  nie 
odpowiedziały na propozycje zostają skreślone z ewidencji na trzy miesiące. 

Burmistrz  –podziękował  dyr.  PUP  za  opiekę  nad  gminą  Radków  i  rozumienie 
problemów. Pogratulował dyr. K. Balisęga objętego stanowiska. Współpraca z 
PUP jest na wysokim poziomie i bardzo pozytywna. Nigdy urząd nie został 
pominięty  w  pomocy  na  rynku  pracy.  Burmistrz  poinformował,  że  trwają 
rozmowy ze spółką budującą kamieniołomy w Tłumaczowie.  Gmina złożyła 
deklaracje  o  współpracy  poprzez  udostępnienie  miejsc  bezpłatnie  na 
przeszkalanie, udzielanie informacji,  aby jak najwięcej osób z terenu gminy 
znalazło miejsca pracy w spółce. Burmistrz chciałby, aby ZETKAMA, która jest 
jednym z największych zakładów na terenie gminy zatrudnia około 500 osób 
uzyskała  wsparcie  w  zakresie  merytorycznym  i  logistycznym,  aby  nie 
przerwała produkcji. 

Ad. 7 
Sprawozdania stowarzyszeń i fundacji działających na terenie Gminy Radków 

za rok 2008.

O godz. 1537  liczba radnych zwiększyła się do 15 – w obradach sesji  uczestniczył 
radny P. Trybus.

Cz. Jarzyńska – Prezes Stowarzyszenia TPD w Radkowie złożyła sprawozdanie z 
działalności  stowarzyszenia  za  2008  rok  (sprawozdanie  stanowi  załącznik  do 
protokołu).



W.  Czarnecka  –  Prezes  Fundacji  Odnowy  i  Modernizacji  Wambierzyc  złożyła 
sprawozdanie z działalności fundacji za 2008 rok ( sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu).

J. Burlita – Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Stowarzyszenia Agroturystycznego 
„Góry  Stołowe”  złożyła  sprawozdanie  z  działalności  stowarzyszenia  za  2008  rok 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

T. Harłukowicz – Prezes Stowarzyszenia Radków – Anrőchte złożył sprawozdanie z 
działalności  stowarzyszenia  za  2008  rok  (sprawozdanie  stanowi  załącznik  do 
protokołu). 

Przewodniczący RM - zapytał czy jest obecny przedstawiciel stowarzyszenia Kraina 
Gór Stołowych, do których zostało wysłane zaproszenie na sesje w sprawie złożenia 
informacji z działalności stowarzyszenia.

Na obrady sesji nie przybył przedstawiciel stowarzyszenia Kraina Gór Stołowych i nie 
zostało złożone sprawozdanie z działalności stowarzyszenia.

Ad. 8
Sprawozdanie z prac Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 31 marca 2009 roku do 
29 kwietnia 2009 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do  przedstawionego 
sprawozdania.
Nikt nie wyraził takiej woli. 

O godz. 1702 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1722 

Ad. 9
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2008 rok.

Przewodniczący RM poprosił Burmistrza o przedstawienie sprawozdania.

Burmistrz – przedstawił sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Radków 
za 2008 roku ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). Burmistrz podziękował 
wszystkim za współpracę i poprosił o udzielenie absolutorium.

Przewodniczący RM – odczytał pozytywną opinię Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej  we Wrocławiu z dnia 21 kwietnia 2009 roku o przedłożonym 
przez Burmistrza Radkowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2008 rok.

Przewodniczący RM – zapytał czy są pytania do sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Radków za 2008 rok.

Nikt z radnych nie miał pytań do sprawozdania.



Ad. 10

Druk  NR  1  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Radków 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Radków na 2008 rok.

Przewodniczący  RM  -  poprosił  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  o 
przedstawienie opinii tej Komisji w przedmiotowej kwestii.

S. Hajłasz – przewodniczący Komisji Rewizyjnej – odczytał pozytywną opinie Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków 
z wykonania budżetu gminy za 2008 rok.

Przewodniczący RM – odczytał pozytywną opinię Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 21 kwietnia 2009 roku o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Radków

Przewodniczący RM – poprosił  o  przedstawienie  opinii  pozostałe  Komisje  RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za –   15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Przewodniczący RM pogratulował Burmistrzowi udzielenia absolutorium i o godz. 17 
44 ogłosił 10 min przerwę.
Burmistrz podziękował za udzielenie absolutorium.

O godz. 17 50 Przewodniczący RM wznowił obrady.

DRUK NR 2 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2009 
rok

Skarbnik  Gminy  –  poinformowała,  że  projekt  uchwały  przewiduje  zwiększenia 
wydatków i  dochodów o  kwotę  492.847 zł.  ,  po  stronie  dochodów wprowadzono 
kwoty  otrzymane  z  funduszy  celowych  i  funduszy  strukturalnych  a  po  stronie 
wydatków w wyniku rozstrzygnięcia procedur przetargowych zadań inwestycyjnych tj. 
infrastruktury komunikacyjnej.  Zaoszczędzone kwoty zostaną przesunięte na nowe 
zadania remontowo inwestycyjne.
 
Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:



S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 zmieniający uchwałę Nr XVIII/87/07 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 29 grudnia 2007 roku w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu uchwały.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  przygotowany  projekt  został  wymuszony okolicznościami 
przez sytuację finansową. Gmina miała możliwość pozyskania z funduszu środków 
na rewitalizację Rynku w strefie A, jednak projekt przepadł gdyż gmina jest miejsko – 
wiejska i liczy zbyt mało mieszkańców. W gminie w latach 90 – tych sprzedawano 
lokale użytkowe, co zburzyło harmonie dochodowości, stabilizację wpływów środków 
z tych lokali to przekonało Burmistrza, że nie ma powodów wstrzymywania działań w 
zakresie  nabywania  lokali  przez  mieszkańców.  Burmistrz  wnioskuje  o  zniesienie 
zakazu sprzedaży lokali w strefie A i innych.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  –  przy  jednym  głosie 
przeciw.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – przy jednym głosie wstrzymującym i 
jednym przeciwnym.

B.  Siemczonek  –  radna  odniosła  się  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad 
gospodarowania  nieruchomościami,  której  stanowisko  jest  negatywne.  Radna 
odczytała  pismo,  w którym nie  zgadza się  na zniesienie  zakazu sprzedaży lokali 
użytkowych,  uważa,  że  powinno  się  powiększać  zasoby  mienia  gminy  gdyż 
sprzedając lokale gmina nie ma wpływu na funkcjonowanie tych lokali. Radna uważa, 



że, poprzez sprzedaż lokali Wambierzyce pozbawione zostały agencji pocztowej, co 
jest utrudnieniem dla mieszkańców.

Burmistrz – uważa, że wniosek radnej jest uzasadniony, ale głęboko nie w czasie, 
taki wniosek powinien zostać rozpatrzony w latach 90 – tych, który w dzisiejszych 
czasach byłby bezcenny dla gminy. Lokale użytkowe, jakie posiada gmina nie mają 
wpływu na budżet, bo wszystkie lokale, którymi dysponowała gmina w tamtym czasie 
zostały sprzedane. 

A. Kukurba – uważa, że w Radkowie nie mieszkają inni ludzie niż w Polsce gdzie też 
sprzedaje się mieszkania, nie można odbierać ludziom możliwości, aby posiadali coś 
swojego. Radny zgadza się z wnioskiem Burmistrza w sprawie sprzedaży mieszkań i 
nie widzi dalszego celu blokowania skoro nie będzie środków na remont.   

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 14       przeciw – 1   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 4 w sprawie przyjęcia zmian w statucie Międzygminnego Związku 
Celowego w Kłodzku .

Przewodniczący RM - poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu uchwały.

Burmistrz  –  poprosił  o  przyjęcie  projektu  uchwały  zgodnie  z  załączonym 
uzasadnieniem.

 Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  -  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15   przeciw – 0    wstrzymało się – 0.

DRUK NR 5 w sprawie zmiany uchwały Nr IV/17/02 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 30 kwietnia 2002r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Radków.

Sekretarz Gminy – wyjaśniła, że od 1 stycznia 2009 roku obowiązuje nowa ustawa o 
pracownikach  samorządowych,  przedłożony  projekt  uchwały  w  sprawie  Statutu 
Gminy  Radków  dostosowuje  brzmienie  Statutu  do  regulacji  wynikających  z  tej 
ustawy.  Analogiczna  sytuacja  występuje  w  przypadku  Druku  Nr  6  gdzie  zmiana 
dotyczy Statutu Urzędu Miasta i Gminy. 



Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  -  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

 Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15      przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  6  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  LV/441/06  Rady  Miejskiej  w 
Radkowie  z  dnia  31  lipca  2006r.  w  sprawie  uchwalenia  Statutu  Urzędu 
Miasta i Gminy w Radkowie 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  -  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15      przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 7 w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki z 
ograniczoną  odpowiedzialnością  Dolnośląskie  Centrum  Pielęgnacji, 
Terapii, Rehabilitacji i Edukacji „Teraz Życie” 

Burmistrz – wyjaśnił, że w 2008 roku została powołana spółka prawa handlowego z o 
o.,  która  ma  podjąć  zadania  inwestycyjne  i  adaptacyjne  szpitala  radkowskiego. 
Gmina przekazała cesją pozwolenie budowlane spółce i aby zamknąć ten problem 
Burmistrz  wnioskuje  wniesienie  do  spółki  aportem  dokumentacji  na  adaptację  i 
modernizację.  Dokumentacja  zamknie  realizację  zadań i  upoważni  Burmistrza  do 
konkretnych rozmów ze spółką w zakresie rozpoczęcia prac.



Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna nie pracowała nad projektem uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  -  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za –  15    przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 11 Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy.

J.  Pabian  –  poinformował,  że  występuje  w  imieniu  mieszkańca  Radkowa  Pana 
Stanisława Marusiaka, który mieszka przy ulicy Rynek 17. Radny poinformował, iż 
Pan Marusiak twierdzi, że:

 w budynku znajdują się trzy lokale socjalne o nr 4,7,8 a wykazany jest tylko 
jeden lokal socjalny o nr 8 – radny zapytał Burmistrza jaki jest stan faktyczny 
lokali socjalnych w tym budynku

  mieszkańcy chcą wykupić mieszkania i utworzyć wspólnotę mieszkaniową a 
znajdujące się tam lokale socjalne nie dają takiej możliwości uważają, że ich 
wykup nie będzie możliwy

 w  budynku  pod  nr  2  mieszkają  lokatorzy  którzy  podnajmują  mieszkanie 
czynszowe co jest niezgodne z prawem  

 Pan  Marusiak  domaga  się  powołania  komisji,  która  zinwentaryzowałaby 
szkody, jakie poczynili lokatorzy mieszkań socjalnych

 klatka  schodowa  nie  jest  sprzątana  a  utrzymaniem  porządku  na  klatce 
powinni zając się pracownicy GZUP 

 Pan Marusiak domaga się wprowadzenia zakazu palenia na klatce schodowej 
gdyż mieszkańcy obawiają się pożaru 

 GZUP  powinien  rozwiązać  problem  ciągle  palącego  się  światła  na  klatce 
schodowej, za które wszyscy mieszkańcy ponoszą koszty

Przewodniczący RM – zapytał Burmistrza czy udzieli odpowiedzi na dzisiejszej sesji 
czy na piśmie.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  sprawa  jest  skomplikowana  i  do  pytań  odniesie  się  na 
piśmie.  Burmistrz  bazuje  na  informacji  dyr.  Pejskiego  odpowiedzialnego  za 
gospodarkę zasobami, który potwierdził, że w budynku według przepisu o lokalach 
socjalnych znajduje się jeden lokal socjalny.  Burmistrz nie ma nic, przeciwko aby 
spośród Rady i pracowników Komisji Mieszkaniowej oraz GZUP- u została powołana 
komisja do rozwiązania trudnej sytuacji mieszkańców w budynku przy ul. Rynek 17, 
aby zbadać, opisać i przedłożyć do szczegółowego zaopiniowania. Burmistrz odniósł 
się  do  sprzedaży  mieszań,  o  których  będzie  decydował  lokator  budynku,  jeżeli 
lokatorzy zajmowanych lokali złożą wnioski o wykup i będą stanowili 100% to gmina 



będzie zobligowana do podjęcia działań do zamiany lokali socjalnych albo do działań 
ułatwiających wykup lokalu. 

S. Hajłasz – zapytał, co instytucje kultury przygotowały na nadchodzące święta dla 
mieszkańców gminy.  Radny  poruszył  sprawę  tojek,  po  rozmowie  z  dyr.  Pejskim 
radny wie, że te które są na stanie, nie nadają się do użytku a w okresie letnim wioski 
organizują imprezy i są one potrzebne .

Burmistrz – po konsultacji z dyr. Pejskim zostaną zakupione takie urządzenia, co do 
imprez  Burmistrz  nie  jest  zorientowany,  poprosił  w-ce  Burmistrz  o  udzielenie 
uzupełniającej odpowiedzi. 

W-ce  Burmistrz  –  poinformowała,  że  GCKSiT  jest  współorganizatorem festynu  w 
Wambierzycach, w którym biorą czynny udział. 

Hajłasz – na żadnej wsi nie ma ogłoszenia o festynie a ludzie chętnie by skorzystali.

W-ce Burmistrz - dodała, że plakaty zostaną dostarczone i uzupełnione.

Ad. 12
Interpelacje radnych.
Nie złożono.

Ad. 13
Sprawy różne. 

Przewodniczący  RM  -  poinformował  o  piśmie  złożonym  przez  Pana  Bogdana 
Nikadon dotyczące sporów powstałych między pracodawcą a pracownikiem.  
Przewodniczący  RM  odczytał  propozycję  odpowiedzi  na  pismo  Pana  Bogdana 
Nikadon i poddał pod głosowanie Rady o jego przyjęcie.

A. Kukurba – poinformował, że Komisja Oświaty zapoznała się z pismem Pana B. 
Nikadon,  radny  zaproponował  Przewodniczącemu  RM  aby  poprzez  Burmistrza 
zorganizował  spotkanie  dyr.  Pawłowskiego  z  B.  Nikadon,  który  jest  dobrym 
fachowcem i należy przyjąć go do pracy.   

Przewodniczący RM – wyjaśnił, że nie jest to prosta sprawa, bo zahacza o kodeks 
pracy a Rada nie  ma na to  wpływu.  Przewodniczący poinformował,  że Burmistrz 
przeprowadził rozmowę z Panem Nikadonem.

Burmistrz  –  wyjaśniał  problem na posiedzeniach Komisji.  Burmistrz  zgadza się  z 
radnym A. Kukurbą. Przeprowadził rozmowę z Panem B. Nikadonem i zobowiązał 
się do przeprowadzenia rozmowy z dyr.Pawłowskim, ale Pan Nikadon złożył pismo, 
które wykluczyło Burmistrza z dalszego postępowania zajmowania się tą sprawą, co 
nie znaczy, że Burmistrz będzie unikał negocjacji między dyr. Pawłowskim a Panem 
Nikadonem. 

Przystąpiono  do  głosowania  nad  wnioskiem  Przewodniczącego  RM  w  sprawie 
odczytanej propozycji odpowiedzi Panu Bogdanowi Nikadon:



 głosowało 15 radnych:    za - 10        przeciw -   0        wstrzymało się -  5   - 
wniosek został przyjęty.

Przewodniczący RM - odczytał  pismo z odmową przybycia na dzisiejszą sesje na 
wysłane  przez  Przewodniczącego  RM  i  Burmistrza  zaproszenie  z-  cy  dyr.  ds. 
utrzymania infrastruktury DSDiK  w sprawie dróg wojewódzkich.

O godz.1827 z obrad sesji zwolniła się radna Barbara Kopalko.

Burmistrz – nawiązał do odczytanego pisma przez Przewodniczącego RM odnośnie 
wspólnie  z  Burmistrzem  wysłanego  zaproszenia  do  Marszałka  i  do  dyr.  DSDiK, 
którzy są odpowiedzialni za stan dróg w naszym rejonie. Burmistrz poinformował, że 
ruszyły  pewne  prace  na  terenie  gminy  jednak  Burmistrz  jest  zobligowany  do 
poinformowania, że sytuacja jest bardzo poważna i trzeba zmontować siły i środki, 
aby gmina nie została zaprzedana. Zarząd Województwa Dolnośląskiego w dniu 31 
marca br podjął uchwałę, w której sklasyfikowano drogi na terenie województwa i 
szczegółowej analizie poddał drogi: Nowa Ruda – przejście graniczne, Wambierzyce 
– Polanica i Ścinawka Średnia – Karłów. Burmistrz wystąpił z pismem do Marszałka, 
rozmawiał z wieloma osobami, którzy mają wpływ na drogi. Na dzień dzisiejszy po 
interwencji Burmistrza można zauważyć przyśpieszone prace na drodze, Ścinawka 
Średnia  -  Ratno.  Burmistrz  uważa,  że  na  posiedzenia  sesji,  Komisji  powinno 
zapraszać  się  osoby  z  tych  środowisk,  aby  nas  nie  pomijali.  Burmistrz  odczytał 
fragment zapisu w uchwale Zarządu Województwa odnośnie dróg na terenie gminy, 
które wg Zarządu nie mają znaczenia w powiązaniach funkcjonalno przestrzennych 
województwa, drogi te nie spełniają warunków technicznych dla dróg wojewódzkich. 
Burmistrz  walczy  o  przywrócenie  statusu  tych  dróg,  które  maja  bardzo  ważne 
znaczenie  dla  gminy.  Zarząd  Województwa  Dolnośląskiego  przyjął  postawę 
alternatywną i uchwalił gotowy wniosek w treści, który można wypełnić i przesłać do 
Zarządu  Województwa  z  prośbą  o  uczestnictwo  w odbudowie  i  nakładach  na  te 
drogi,  Burmistrz  uważa to  za bardzo niestosowne dla  Gminy Radków patrząc na 
posiadane dochody i potrzeby jakie w niej występują.   

Z. Szkretka – pogratulował Burmistrzowi udzielenia absolutorium. Radny Powiatowy 
poinformował,  że  Rada  Powiatu  świętowała  z  okazji  udzielenia  absolutorium 
Zarządowi Powiatu. Poinformował, że Zarząd przyjął do informacji pismo Burmistrza 
Radkowa  ze  stanowiskiem  Rady  Miejskiej  w  Radkowie  wyrażonym  w  piśmie 
odczytanym na sesji  przez radnego J.  Pabiana. Radny rozmawiał  ze Starostą na 
temat zmiany ceny budynku jednak Starosta utrzymuje cenę na poziomie, 960 tys. 
którego  wycena  zrobiona  jest  w  sposób  uniemożliwiający  jego  zmianę.  Radny 
posiada dokument,  w którym z mienia skarbu państwa  wymienione są działki  na 
przejściu  granicznym  za  960  tys.  i  w  tym  samym  piśmie  jest  porozumienie 
wynegocjonowane z gminami, w którym jest Gmina Radków z kwotą 230 tys. Radny 
uważa, że gmina powinna wybudować za te pieniądze nowy obiekt. Poinformował, 
że złożył wniosek w sprawie dróg powiatowych, aby drogi te były w jak najszybszym 
czasie poddane remontom. 

S.  Hajłasz  –  poinformował,  że  Rada  Miejska  w  Radkowie  w  styczniu  2008  roku 
zleciła Komisji Rewizyjnej analizę rozliczenia Pikniku Radkowskiego, który odbył się 
w  miesiącu  wrześniu.  Komisja  Rewizyjna  w  miesiącu  listopadzie  przeprowadziła 



analizę. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał zawarte w protokole przychody 
i wydatki Pikniku oraz wnioski: przychody -  9.390 zł
                                                  koszty      - 58.719,09 zł.
Wnioski:

1. Impreza została zorganizowana w terminie, który nie gwarantował dużego 
udziału uczestników

2. Nie  uzasadniony  wydatek  4.000  tys.  Zł  za  wynajem  gokartów  (była 
pobierana odpłatność za przejażdżki)

3. Zbyt wysoki koszt imprezy w stosunku do ilości uczestników.

A. Kukurba:
 odniósł  się  do  wystąpienia  Burmistrza  w  sprawie  dróg  -  radny  ma 

propozycje, aby Rada Miejska wystąpiła z apelem do tych władz w sprawie 
doprowadzenia tych dróg do należytego stanu. Radny uważa za śmieszne 
treść wysłanego pisma odnośnie partycypowania przez gminę, można się 
zgodzić pod warunkiem, że oni będą dbać o nasze wydatki  w gminie a 
gmina będzie dbała o nich

  odniósł  się do przedstawionych sprawozdań stowarzyszeń -  uważa,  że 
Pan Jarzyńskiej  należy się  wyróżnienie  za jej  pracę,  która  również  jest 
ramieniem opieki  społecznej. Rada powinna podjąć działania mające na 
celu odznaczenie albo wyróżnienie za pracę.

Burmistrz - zgadza się z radnym, jeżeli występuje taka potrzeba na rynku to trzeba to 
wspierać. Burmistrz poinformował, że powstała inicjatywa i Biuro Rady pracuje nad 
odznaczeniem, aby wprowadzić  dwa elementy dla gminy,  wzór  i  odznaczenie dla 
zasłużonego dla Gminy Radków oraz grafiką sztandaru.

Cz. Jarzyńska - podziękowała radnemu A. Kukurbie oraz Burmistrzowi.

J. Pabian – zapoznał się z dokumentem, którego fragment przedstawił Burmistrz w 
sprawie dróg i lektura tego dokumentu była porażająca. Radny uważa, że już dzisiaj 
powinno zaprosić się na sesje dyr. DSDiK i jednego autora tego dokumentu, bo całej 
Radzie  należy  się  wyjaśnienie,  że  coś  takiego  spłodzili.  Radny  zapytał 
przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej,  dlaczego  czekała  5  miesięcy  z 
opublikowaniem niezbyt pochlebnego raportu. 

S. Hajłasz – wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna czekała aż dyrektor podpisze protokół, 
który podpisał w miesiącu styczniu.

J.  Gorczycki  – odniósł  się do wypowiedzi  Z.  Szkretki,  który potwierdza moc, jaką 
radny ma w gminie, że jako radni powiatowi nic nie zrobili dla Tłumaczowa w sprawie 
budynku. Radny uważa, że powiat nie powinien istnieć jako struktura samorządowa, 
bo tylko przeszkadza. W sprawie budynku, który nigdy nie należał do powiatu tylko 
leży  na  terenie  Tłumaczowa  i  tam  powinien  zostać.  Radny  odniósł  się  do  dróg 
wojewódzkich i uważa, że przedstawiciele samorządu terytorialnego, przedstawiciele 
Sejmiku  Dolnośląskiego  i  inni  przyjeżdżają  na  przejście  graniczne  robią  zdjęcia, 
przyjeżdżają na różne imprezy, ale nie widzą dróg. Radny przypomniał, że nadchodzi 
czas wyborów to będzie weryfikacja.  



Burmistrz – wyjaśnił, że zostali zaproszeni przedstawiciel Marszałka i przedstawiciel 
DSDiK odpowiedzialni za drogi nie w celu wyjaśnienia, jakie te drogi są, ale została 
napisana  prośba  celem  wyjaśnienia  brzmienia  zapisu  w  uchwale.  Niebawem 
zostanie  wysłane  ponowne  zaproszenie  celem wyjaśnienia.  Burmistrz  uważa,  że 
trzeba konsekwentniej postępować nie można tematu dróg odpuszczać. Burmistrz na 
temat struktury Starostwa Powiatowego uważa, że powinno ulec restrukturyzacji.

Z. Szkretka – zgadza się z zarzutami radnego J. Gorczyckiego i Burmistrza. Wie, że 
jako radni powiatowi są niemocni. Radny wyjaśnił  procedurę działań Starosty jaka 
obowiązuje w powiecie.

S. Butrym – mieszkaniec Radkowa pogratulował Burmistrzowi absolutorium i wyraził 
uznanie za wykonane prace na terenie Radkowa oraz podziękował Cz. Jarzyńskiej 
za  działania  na  rzecz  mieszkańców.  S.  Butrym  zapytał  czy  będzie  dentysta  w 
Radkowie.       

Ad. 14

Przewodniczący RM zamknął XXXVII sesję Rady Miejskiej w Radkowie.

   Protokołowała: Przewodniczący
 Lucyna Połowczuk   Rady Miejskiej w Radkowie

           Marian Gancarski
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